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Szanowny Panie Przewodniczący, 
 
W imieniu Polskiej Organizacji Handlu i Dystrybucji z siedzibą w Warszawie pragnę wyrazić poparcie dla 
proponowanego zniesienia ograniczeń dla prowadzenia handlu w niedziele zawartych w projekcie  ustawy o zmianie 
ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych (druk senacki 232)  
 
Zawieszenie tzw. zakazu handlu w okresie obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu epidemii 
oraz w okresie do 90. dnia następującego po odwołaniu jednego z tych stanów będzie bardzo dużym wsparciem w 
walce z epidemią COVID-19 oraz wsparciem dla działań zmierzających do ograniczenia negatywnych skutków 
ekonomicznych epidemii.  
 
Zawieszenie zakazu handlu na okres dwóch dodatkowych niedziel grudnia 2020 r. pozwoli na ograniczenie kilku 
istotnych zagrożeń natur społeczno-ekonomicznej.  
1. Rozładowanie ruchu konsumenckiego skumulowanego w sześć dni tygodnia a szczególnie w piątek i sobotę. 
2. Zmniejszenie zagrożenia zarażeniem będącego konsekwencją dużej ilość konsumentów w piątki i soboty. 
3. Możliwość odrobienia strat z okresu pandemii dla sklepów placówek handlowych i galerii handlowych. 
4. Zmniejszenie strat żywności wynikających z zaopatrzenia sklepów skumulowanego w piątek i sobotę. 
5. Pomoc dla galerii handlowych i ich najemców podlegających czasowemu lockdownowi.  
6. Odpowiedź na oczekiwania większości społeczeństwa przywrócenia handlu w niedziele.  
7. Wszystkie te działania pozwolą zachować miejsca pracy w handlu, logistyce i branży ochrony/sprzątania. 
8. Na koniec zwiększenie przychodów Skarbu Państwa z dodatkowego dnia handlowego. 
  
Należy również podkreślić, że jak dotąd nie stwierdzono, aby handel stanowił istotne źródło rozprzestrzeniania 
COVID-19, co jest zapewne rezultatem bardzo dużych nakładów na środki bezpieczeństwa poniesionych przez 
branżę.  
 
Panie Przewodniczący mam nadzieję na konstruktywne uwzględnienie naszej opinii na dalszych etapach procesu 
legislacyjnego. 

 
 

Z poważaniem, 

 
Prezes Zarządu POHiD 


